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Protokół nr XXXV/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 31 sierpnia 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, mieszkańców 

gminy oraz przedstawicieli mediów. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 12 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał – nieobecni radni Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser i Violetta Karolczak. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z 

XXXV sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII i XXXIV sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za II kwartał 2017 r. 

 Rewizyjnej,  

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Wręczenie listu gratulacyjnego dla sportowca Gminy Śmigiel. 

11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Śmigiel                                    

na lata 2017 – 2025. 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych                    

do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy. 

4) w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Śmiglu przy ul. Ludwika Mierosławskiego. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Śmiglu przy Al. Paderewskiego. 

6) w sprawie zmiany Uchwały nr III/15/10 Rady Miejskiej Śmigla                                                

z dnia 29 grudnia  2010 r. w sprawie szczegółowych zasad  przyznawania oraz 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także 

zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu                                      

ich pobierania. 
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7) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym. 

8) w sprawie zmiany Uchwały nr III/13/06 Rady Miejskiej Śmigla                                                 

z dnia 11 grudnia  2006 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej dla uczniów. 

9) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w gminie Śmigiel oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

10) w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej nr 590029P ( od skrzyżowania z 

drogą gminną nr 590026P w m. Podśmigiel do granicy działki 129/1 obręb 

Nietążkowo) kategorii drogi gminnej. 

11) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg  gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu. 

12) w sprawie ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu 

Obywatelskiego. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza skierowała 

pismo o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z 

budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy uzasadniając, 

iż złożony wniosek w przedmiotowej sprawie nie spełniał wymogów formalnych i taka 

dotacja na chwilę obecną nie może być udzielona. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wycofaniem uchwały 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wycofana. 

Przewodniczący Rady przekazał także, że dnia dzisiejszego zostało skierowane do 

Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Brusy. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że 

Burmistrz Miasta i Gminy Brusy skierował do Burmistrza Śmigla pismo  

o wsparcie finansowe z uwagi nawałnicę jaka nawiedziła Gminę Brusy. Zgodnie z pismem 

żywioł zniszczył i odebrał wielu ludziom dorobek ich życia oraz uszkodził infrastrukturę 

komunalną. 

Proponuje się, po podjęciu wniosku komisji finansowo -  gospodarczej o udzielenie 

takiej pomocy podjęcie uchwały o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i 

Gminy Brusy do wysokości nieprzekraczającej kwoty 20.000zł na dofinansowanie odbudowy 

infrastruktury komunalnej, które są zabezpieczone w budżecie Gminy na rok 2017. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy głosowali następująco: 
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- „za” wprowadzeniem uchwały 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 11 ppkt. 3 – w miejsce 

wycofanej uchwały. 

Dnia dzisiejszego zostało skierowane do Biura Rady jeszcze jedno pismo z prośbą o 

wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „Lucjana 

Rudnickiego” na „Konrada Rudnickiego” w Śmiglu. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że dnia 2 września 

2016 roku weszła w życie ustawa z dnia 1 kwietnia 2016 roku o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. Organ jednostki samorządu terytorialnego ma obowiązek zmienić 

w terminie 12 miesięcy od dnia wejścia w życie tej ustawy nazwy budowli, obiektów 

i urządzeń użyteczności publicznej, w tym dróg, ulic, mostów i placów, upamiętniające 

osoby, organizacje, wydarzenia lub daty symbolizujące komunizm lub inny ustrój totalitarny 

lub propagujące taki ustrój. 

Na terenie Śmigla znajduje się ulica, której patronem jest Lucjan Rudnicki. Komisja 

Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu uznała, że nazwa powyższa powinna zostać 

zmieniona jako wypełniająca normę art. 1 Ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub 

innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej. W związku z powyższym Burmistrz Śmigla zwróciła się do Przewodniczącego 

Zarządu Osiedla o zwołanie zebrania mieszkańców osiedla nr 2 celem odbycia konsultacji 

społecznych w tej sprawie. Na zebraniu mieszkańców osiedla nr 2 w Śmiglu, przyjęto 

większością głosów propozycję zmiany nazwy ulicy Lucjana Rudnickiego na ulicę Konrada 

Rudnickiego. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 11 ppkt. 13.  

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Zmieniony porządek sesji został przyjęty. 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXXIII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do 

wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXXIV sesji 

Rady Miejskiej Śmigla. Poinformował, że protokół także wiernie odzwierciedla przebieg 
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obrad i jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie 

wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Protokół przyjęto. 

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

Przewodniczący przekazał, że do Biura Rady wpłynęły cztery pisma z RIO oraz pismo 

z Prokuratury w Kościanie. Z pismami można zapoznać się w Biurze Rady. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Przewodniczący Rady poprosił o przybliżenie punktu dotyczącego spotkania w 

sprawie przekazania terenu budowy na przebudowę torów. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że spotkanie to odbyło się w Poznaniu i 

podpisano na min przekazanie placu budowy, żadne decyzje nie były podejmowane. 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad. 7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań za 

II kwartał 2017 przewodniczących komisji.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska .     

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk      

   Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił Zastępca     

   Przewodniczącego Komisji Wojciech Adamczewski. Sprawozdanie stanowi    

   załącznik nr 9 do protokołu.  Pytań nie było. 
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Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Radny Wojciech Adamczewski zapytał na kiedy przewidziane jest zakończenie 

remonty szkoły i Centrum Kultury w Śmiglu? 

 

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

 

Ad.10. 

 

Wręczenie listu gratulacyjnego dla sportowca Gminy Śmigiel. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż ze względu na treningi nie mógł uczestniczyć w 

dzisiejszej sesji. W jego imieniu gratulacje odebrała mama – Anna Józefiak. 

Radna Danuta Strzelczyk przybliżyła postać Kacpra Józefiaka. Jest to 15 letni 

mieszkaniec Śmigla, który dostał się do kadry narodowej piłki nożnej, jednak kontuzja 

uniemożliwiła mu kontynuowanie treningów w kadrze narodowej. Aktualnie jest 

zawodnikiem klubu Warta – Poznań gdzie gra w rozgrywkach Polski. 

 

Ad. 11. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Przedstawił projekt 

uchwały i wyjaśnił,  że zmiany dotyczą : 

1. Dochody  

 rozdział 02001 Gospodarka leśna – zwiększenie o kwotę 720 zł z tytułu zwiększonych 

wpływów z tytułu dzierżawy terenów łowieckich  

 rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie o kwotę 22.000 zł, 

w tym 20.000 zł dochody z tytułu biletów na ŚKW  

 rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o kwotę 116.250 zł z tytułu 

otrzymania dotacji z Urzędu Marszałkowskiego na budowę drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych – Przysieka Stara Pierwsza  

 rozdział 75416 Straż miejska – zwiększenie o kwotę 2.600 zł (dochody z tytułu 

mandatów)  

 rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – zwiększenie o kwotę 23 zł (zwiększone 

dochody)  

 rozdział 80101 Szkoły podstawowe oraz 80148 Stołówki szkolne – zwiększenie o kwotę 

28.800 zł na wniosek kierowników jednostek oświatowych  

 rozdziały 85216 Zasiłki stałe, 85501 Rodzina oraz 85503 Karta dużej rodziny – 

zwiększenie o kwotę 14.300 zł na wniosek kierownika OPS  

 rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie o kwotę 10.000 

zł (urealnienie zaplanowanych dochodów w zakresie wpływów z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności)  

 rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – zmniejszenie o kwotę 15.343 zł 

(urealnienie dochodów w zakresie podatku VAT)  

 rozdział 80101 Szkoły podstawowe - zmniejszenie dochodów o kwotę 200 zł na wniosek 

kierownika jednostki oświatowej  
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2. Wydatki – dokonuje się następujących zmian:  

 rozdział 60016 Drogi publiczne – zmniejszenie na wniosek sołectwa  

 rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami o kwotę 300.000 zł na zadaniu 

Modernizacja energetyczna obiektów użyteczności publicznej z uwagi na konieczność 

wykonania dodatkowych prac (dachy)  

 dział 750 Administracja publiczna przeniesienia pomiędzy rozdziałami i paragrafami, w 

tym między innymi w rozdziale 75022 Rady gmin- przeniesienie pomiędzy paragrafami i 

stworzenie nowego zadania inwestycyjnego Zakup urządzenia wielofunkcyjnego na 

potrzeby Biura Rady(12.000 zł)  

 rozdział 75412 Ochotnicze Straże Pożarne – zwiększenie o kwotę 30.000 zł z 

przeznaczeniem na usługi  

 dział 801 przeniesienia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek kierowników 

jednostek oświatowych  

 rozdział 85501 Rodzina – zwiększenie wydatków o kwotę 11.000 zł (w związku 

uzyskanymi dochodami)  

 rozdział 90004 Utrzymanie zieleni - zmniejszenie na wniosek sołectwa o kwotę 1.700 zł  

 rozdział 92109 Centrum Kultury oraz 92116 Biblioteka – przeniesienie kwoty 15.000 zł 

(na wniosek Dyrektora Centrum Kultury) pomiędzy tymi dwoma placówkami  

 rozdział 92109 Świetlice – zwiększenie o kwotę 20.000 zł w paragrafie zakup usług 

remontowych – z uwagi na potrzeby w zakresie remontów świetlic  

 rozdział 92120 Ochrona zabytków – zwiększenie o kwotę 3.000 zł z przeznaczenie na 

inspektora nadzoru w ramach remontu kaplicy poewangelickiej.  

 rozdział 92695 Pozostała działalność w dziale Kultura fizyczna – zmniejszenie na zadaniu 

„Pływaniu moje nowe hobby” – z uwagi na mniejszą frekwencję uczniów podczas zajęć.  

 na wniosek sołtysów dokonuje się zmian w Funduszu sołeckim – co pokazuje Załącznik 

Fundusz Sołecki  

 

3. Przychody – dokonuje się następujących zmian:  
wprowadzenie do budżetu Gminy Śmigiel wolnych środków w kwocie 201.137 zł, 

 

Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę do przedłożonego projektu, a mianowicie 2.000 

zł z tytułu kary pieniężnej nałożonej przez Inspekcję Transportu Drogowego było zapisane w 

przewozach kolejowych, a ma to być w drogach gminnych. Dodał także, że pomoc finansowa dla 

Gminy Brusy będzie pokryta z rezerwy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej (bez autopoprawki)  i poprosił przewodniczącą 

komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał jak Gmina Brusy wpadła na to zgłosić się do 

Gminy Śmigiel? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że wszyscy widzieliśmy jakie zniszczenia przyniósł wiatr 

i jak wyglądają tereny pomorza. Poleciła więc rzecznikowi prasowemu by zorientowała się 

jakiej pomocy potrzebują poszkodowani. W odpowiedzi otrzymaliśmy, że potrzeba 

praktycznie wszystkiego i Gmina Brusy zgłosiła się do nas o pomoc. Wiemy, że inne 

poszkodowane gminy zgłosiły się do innych samorządów z naszego województwa. 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/259/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Śmigiel                                    

na lata 2017 – 2025. 

 

Skarbnik Śmigla wyjaśnił, że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2017 roku, 

dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2017-2025 

 

Zwiększono dochody w 2017 r.      331 633,09 zł  

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących      225 383,09 zł  

Zwiększenie dochodów majątkowych      106 250,00 zł  

 

Zwiększono wydatki w 2017 r.      532 770,09 zł  

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących      220 770,09 zł  

Zwiększenie wydatków majątkowych      312 000,00 zł  

Deficyt (plan) po zmianach  -7 627 955,37 zł  

Zwiększono przychody     201 137,00 zł  

 

 

Dokonano także zmiany w zakresie przedsięwzięcia Modernizacja energetyczna 

budynków użyteczności publicznej w Śmiglu (Centrum Kultury i Szkoły Podstawowej, 

Gimnazjum wraz z salą gimnastyczną). Zwiększono limit wydatków na to przedsięwzięcie w 

roku 2017, stosownie zaktualizowano także limit zobowiązań i łączne nakłady finansowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/260/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy 

Śmigiel na lata 2017 – 2025. 
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3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Brusy. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt omawiany był przy wprowadzaniu do 

porządku obrad i zapytał radnych czy mają pytania do tego projektu uchwały? 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/261/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy 

Brusy. 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Śmiglu przy ul. Ludwika Mierosławskiego. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu i wyjaśnił, że 

działki o nr geod. 1090/4 i 1090/5, położone w Śmiglu wg informacji z rejestru gruntów 

stanowią drogi i w chwili obecnej są tak użytkowane. Właścicielem przedmiotowych działek 

są osoby prywatne. Z działek tych korzystają mieszkańcy gminy Śmigiel a w szczególności 

dzieci uczęszczające do szkoły podstawowej i gimnazjum w Śmiglu. Z uwagi na status w/w 

działek i zajęcie ich pod drogi publiczne oraz w związku z planowym do przeprowadzenia 

remontem chodnika położonego w Śmiglu na narożniku ul. Kościuszki i ul. Ludwika 

Mierosławskiego oraz przy ul. Ludwika Mierosławskiego, Burmistrz Śmigla zwrócił się 

pisemnie do właścicieli z uprzejmą prośbą o ich przekazanie na rzecz Gminy Śmigiel. 

Właściciele wyrazili zgodę na odpłatne przekazanie omawianych działek. Burmistrz Śmigla 

zlecił wykonanie operatu szacunkowego a po jego otrzymaniu przedstawił właścicielom 

ofertę wykupu działek. Właściciele zaakceptowali kwotę wykupu o czym poinformowali 

pisemnie tutejszy urząd. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/262/17 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych położonych w Śmiglu przy ul. Ludwika Mierosławskiego. 
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5) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Śmiglu przy Al. Paderewskiego. 

 

Projekt tej uchwały omówił także Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu i 

przekazał, że działka o nr geod. 1132/2, położona w Śmiglu wg informacji z rejestru gruntów 

stanowią drogę i w chwili obecnej tak jest użytkowana (działka ta stanowi część pasa 

drogowego). Właścicielem przedmiotowej działki są osoby prywatne. Z działki tej korzystają 

mieszkańcy gminy Śmigiel a w szczególności dojeżdżający do swoich posesji, ogródków 

działkowych oraz rodzice zawożący dzieci do szkoły podstawowej i gimnazjum w Śmiglu. Z 

uwagi na status w/w działki i zajęcie jej pod drogę publiczną właściciele zwrócili się pisemnie 

Burmistrza Śmigla z prośbą o jej kupno przez Gminę Śmigiel. Burmistrz Śmigla zlecił 

wykonanie operatu szacunkowego a po jego otrzymaniu przedstawił właścicielom ofertę 

wykupu w/w działki. Właściciele zaakceptowali kwotę wykupu o czym poinformowali 

pisemnie tutejszy urząd. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/263/17 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Śmiglu przy Al. Paderewskiego. 

 

6) w sprawie zmiany Uchwały nr III/15/10 Rady Miejskiej Śmigla                                                

z dnia 29 grudnia  2010 r. w sprawie szczegółowych zasad  przyznawania oraz 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także zasad 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu                                      

ich pobierania. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik OPS w Śmiglu Barbara Kuderska i 

przekazała, że w Uchwale nr III/15/10 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 grudnia 2010 r. w 

sprawie szczegółowych zasad przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze a także zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania określono, że opłatę za usługi opiekuńcze podopieczni 

wpłacają do kasy Urzędu Miejskiego Śmigla lub na rachunek Gminy, do dnia 15 każdego 

miesiąca, za miesiąc poprzedni. W związku ze zmianami organizacyjnymi obecnie opłata za 

usługi jest wnoszona na rachunek bankowy Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. Ponadto 

w ocenie Ośrodka zasadnym jest skrócenie terminu do wnoszenia opłaty za miesiąc 

poprzedni. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/264/17 w sprawie zmiany Uchwały nr III/15/10 Rady Miejskiej Śmigla                                                

z dnia 29 grudnia  2010 r. w sprawie szczegółowych zasad  przyznawania oraz odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także zasad częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

7) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym. 

 

Projekt uchwały przedstawiła także Kierownik OPS w Śmiglu Barbara Kuderska i 

przekazała, że udzielenie schronienia w gminie Śmigiel realizowane jest poprzez zakup usług 

w placówkach dla osób bezdomnych prowadzonych przez organizacje pozarządowe lub w 

Schronisku dla Bezdomnych Mężczyzn w Lesznie prowadzonym przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Rodzinie w Lesznie. Podstawą dla niniejszej uchwały jest art. 97 ust. 5 ustawy o 

pomocy społecznej, który stanowi, że „Rada powiatu lub rada gminy w drodze uchwały ustala 

w zakresie zadań własnych, szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia”. Natomiast zgodnie z art. 51 ust. 1. osobom, które ze względu na wiek, 

chorobę lub niepełnosprawność wymagają częściowej opieki i pomocy w zaspokajaniu 

niezbędnych potrzeb życiowych, mogą być przyznane usługi opiekuńcze, specjalistyczne 

usługi opiekuńcze lub posiłek, świadczone w ośrodku wsparcia. Poza tym z przepisów ustawy 

o pomocy społecznej wynika, że Ośrodkiem wsparcia, może być między innymi schronisko 

dla bezdomnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/265/17 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym. 
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8) w sprawie zmiany Uchwały nr III/13/06 Rady Miejskiej Śmigla                                                 

z dnia 11 grudnia  2006 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej dla uczniów. 

 

Projekt uchwały przedstawiła także Kierownik OPS w Śmiglu Barbara Kuderska i 

przekazała, że rada gminy uchwala regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy, kierując się celami pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym, w którym określa w szczególności: 

1) sposób ustalania wysokości stypendium szkolnego w zależności od sytuacji materialnej 

uczniów i ich rodzin oraz innych okoliczności, o których mowa w art. 90d ust. 1; 

2) formy, w jakich udziela się stypendium szkolnego w zależności od potrzeb uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy; 

3) tryb i sposób udzielania stypendium szkolnego; 

4) tryb i sposób udzielania zasiłku szkolnego w zależności od zdarzenia losowego. 

W uchwale z 2006 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej dla 

uczniów grupy dochodowe ustalono w sposób sztywny, jedynie dochody w grupie I 

modyfikowane były w zależności od wysokości kryterium dochodowego określonego w art. 8 

ust. 1 pkt 2 ustawy o pomocy społecznej. 

Zmiana sposobu podziału na grupy dochodowe a także ustalenie granic jako wartości 

procentowe w stosunku do zmieniającego się kryterium dochodowego spowoduje bardziej 

sprawiedliwy i czytelny podział wniosków. 

Ponadto uchwała zakłada usunięcie zapisu o wypłacie stypendiów w okresach miesięcznych. 

Zgodnie bowiem z art. 90 d ust. 11 jeżeli forma stypendium szkolnego tego wymaga, 

stypendium szkolne może być realizowane w okresach innych niż miesięczne lub 

jednorazowo, z tym że wartość stypendium szkolnego w danym roku szkolnym nie może 

przekroczyć łącznie dwudziestokrotności kwoty, o której mowa w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy z 

dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych, a w przypadku słuchaczy kolegiów 

pracowników służb społecznych - osiemnastokrotności kwoty, o której mowa w art. 6 ust. 2 

pkt 2 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych. Wykreślenie tego 

zapisu spowoduje, że Ośrodek będzie miał możliwość wypłaty stypendiów jednorazowo za 

okres kilku miesięcy, zgodnie z ustawą o systemie oświaty. W sytuacji, kiedy o wysokości 

stypendium na okres od września do grudnia 2017 r. Ośrodek otrzymuje informację w 

połowie października 2017 r. wypłata stypendium za każdy miesiąc jest organizacyjnie trudna 

do zrealizowania. 

Uchwała zakłada również zwiększenie kwoty przeznaczonej na zasiłki szkolne dla uczniów z 

jednego do dwóch procent dotacji celowej otrzymanej przez Gminę na dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 
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uchwałę Nr XXXV/266/17 w sprawie zmiany Uchwały nr III/13/06 Rady Miejskiej Śmigla                                                 

z dnia 11 grudnia  2006 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 

dla uczniów. 

 

9) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w gminie Śmigiel oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

 

Projekt uchwały przedstawiła także Kierownik OPS w Śmiglu Barbara Kuderska i 

przekazała, że zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, Rada Miejska 

określa w drodze uchwały tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. Zespół 

Interdyscyplinarny realizuje działania określone w gminnym programie przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Zadaniem Zespołu 

Interdyscyplinarnego jest integrowanie i koordynowanie działań podmiotów działających na 

rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz specjalistów w tym zakresie, w 

szczególności przez: 

a. diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie; 

b. podejmowanie działań w środowisku zagrożonym przemocą w rodzinie 

mających na celu przeciwdziałanie temu zjawisku; 

c. inicjowanie interwencji w środowisku dotkniętym przemocą w rodzinie; 

d. rozpowszechnianie informacji o instytucjach, osobach i możliwościach 

udzielenia pomocy w środowisku lokalnym; 

e. inicjowanie działań w stosunku do osób stosujących przemoc w rodzinie. 

Na podstawie art. 9a ust. 3 - 5 stawy u skład zespołu interdyscyplinarnego wchodzą 

przedstawiciele: 

a. jednostek organizacyjnych pomocy społecznej; 

b. gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych; 

c. Policji; 

d. oświaty; 

e. ochrony zdrowia; 

f. organizacji pozarządowych. 

W skład zespołu interdyscyplinarnego wchodzą także kuratorzy sądowi. 

W skład zespołu interdyscyplinarnego mogą wchodzić także prokuratorzy oraz 

przedstawiciele podmiotów innych niż wyżej określone, działających na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

Powyższe przepisy weszły w życie 1 sierpnia 2010 r. W następnym miesiącu, zgodnie z 

wymaganiami ustawy Rada Miejska Śmigla podjęła uchwałę nr LII/531/10 w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Uchwała ta została zaskarżona przez Prokuraturę Rejonowa w Kościanie gdyż nie została 

opublikowana w wojewódzkim dzienniku urzędowym. Ponadto uchwała zawierała inne 

nieprawidłowości takie jak określenie składu personalnego Zespołu, powtórzenie w zapisach 

uchwały przepisów wynikających z ustawy oraz określenie wymagań dotyczących 

nieposzlakowanej opinii wobec członków Zespołu. 

W trosce o prawidłowe funkcjonowanie Zespołu Interdyscyplinarnego oraz w celu 

wyeliminowania wadliwego aktu prawnego zasadne jest uchylenie Uchwały z 2010 roku i 

podjęcie Uchwały niezawierającej wskazanych uchybień oraz uwzględniającej doświadczenie 

wieloletniej pracy Zespołu. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/267/17 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Śmigiel oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

 

10) w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej nr 590029P ( od skrzyżowania z 

drogą gminną nr 590026P w m. Podśmigiel do granicy działki 129/1 obręb 

Nietążkowo) kategorii drogi gminnej. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Michał Olejnik – pracownik Urzędu i przekazał, że w 

związku z realizacją projektu partnerskiego Powiatu Leszczyńskiego i powiatu kościańskiego 

pn.„Budowa i przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi wojewódzkiej 305 

do węzła drogi S-5 – Nietążkowo” zostanie zmieniony przebieg drogi powiatowej nr 3903P. 

Wskazany w uchwale odcinek drogi gminnej nr 590029P po realizacji w/w projektu zostanie 

zastąpiony ciągiem drogi powiatowej, ponieważ będzie stanowił połączenie miast będących 

siedzibami powiatów z siedzibami gmin i siedzib gmin między sobą, zgodnie co do wymagań 

dla dróg powiatowych, określonych w ustawie o drogach publicznych. Pozbawienie kategorii 

drogi następuje w drodze uchwały rady gminy, po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu 

powiatu. W związku z czym Urząd Miejski Śmigla wystąpił w w/w sprawie o opinię do 

Zarządu Powiatu Kościańskiego i uzyskał akceptację. Jednocześnie Rada Powiatu 

Kościańskiego jest gotowa podjąć uchwałę o zaliczenie przedmiotowego odcinka drogi do 

kategorii drogi powiatowej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan Olejnik zgłosił w imieniu Burmistrz Śmigla autopoprawkę w ostatnim paragrafie 

uchwały, a mianowicie po uzgodnieniu z radcą prawnym dopisuje się, że uchwała wchodzi 

w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2018 roku, pod warunkiem 

zaliczenia drogi, o której mowa w § 1 niniejszej uchwały do kategorii dróg powiatowych.  

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/268/17 w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej nr 590029P ( od 

skrzyżowania z drogą gminną nr 590026P w m. Podśmigiel do granicy działki 129/1 obręb 

Nietążkowo) kategorii drogi gminnej. 

 

11) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg  gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Michał olejni i wyjaśnił, że w związku 

z realizacją projektu partnerskiego Powiatu Leszczyńskiego i powiatu kościańskiego pn. 

„Budowa i przebudowa drogi powiatowej nr 3903P na odcinku od drogi wojewódzkiej 305 do 

węzła drogi S-5 – Nietążkowo” zostanie zmieniony przebieg drogi powiatowej nr 

3903P.Odcinek dotychczasowej drogi powiatowej 3903P wskazany w uchwale po realizacji 

w/w nie będzie spełniał wymogów dla drogi powiatowej określonych w art. 6a ust. 1 ustawy 

o drogach publicznych, będzie natomiast stanowił uzupełnienie sieci dróg, służących 

miejscowym potrzebom. Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych  zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy 

po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu. W związku z czym Urząd Miejski Śmigla 

wystąpił w w/w sprawie o opinię do Zarządu Powiatu Kościańskiego 

i uzyskał akceptację. Jednocześnie Rada Powiatu Kościańskiego jest gotowa podjąć uchwałę 

o pozbawieniu przedmiotowego odcinka drogi kategorii drogi powiatowej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/269/17 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg  gminnych oraz 

ustalenia ich przebiegu. 

 

12)  w sprawie ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu 

Obywatelskiego. 

 

Projekt uchwały przedstawiła pani Anna Pohl – pracownik Urzędu i wyjaśniła, że 

postanawia się przeprowadzić konsultacje społeczne z mieszkańcami Miasta Śmigiel w 

sprawie przeznaczenia wydzielonej części wydatków z Budżetu Gminy Śmigiel na 2018 rok. 

        Zasady przeprowadzania konsultacji zostały ujęte w Uchwale Rady Miejskiej Śmigla 

nr XL/396/16 z dnia 23 lutego 2006 roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Śmigiel. Mechanizm Budżetu Obywatelskiego oparty jest 
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na procedurze konsultacji społecznych i daje możliwość mieszkańcom decydowania o 

przeznaczeniu części środków z budżetu Gminy Śmigiel.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy jest już ustalony harmonogram zebrań ws.  

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/270/17 w sprawie ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie 

Budżetu Obywatelskiego. 

 

13) w sprawie zmiany nazwy ulicy „Lucjana Rudnickiego” na „Konrada 

Rudnickiego” w Śmiglu. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt omawiany był przy wprowadzaniu do 

porządku obrad i zapytał radnych czy mają pytania do tego projektu uchwały? 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXV/271/17 w sprawie zmiany nazwy ulicy „Lucjana Rudnickiego” na 

„Konrada Rudnickiego” w Śmiglu. 

 

Ad.12. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

1) Na pytanie dotyczące planowanego zakończenia prowadzonych prac w szkole i 

Centrum Kultury w Śmiglu odpowiedziała Burmistrz Śmigla. Przekazała, że planuje 

się zakończenie prac na 21 września i tak jest podpisana umowa, a Centrum Kultury 

planowane jest na dwa tygodnie później. 

Radny Adamczewski zapytał jak będzie funkcjonowała szkoła, bo zaczyna się rok 

szkolny. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że najważniejsze jest bezpieczeństwo dzieci i to będzie 

zapewnione. Zostanie zamknięta dla ruchu ul. M. Konopnickiej dlatego prosiła o 

wyrozumiałość. 

 

Więcej nikt nie zabrał głosu. 
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Ad. 13. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest                                        

na 28 września. Na początku września planowana jest komisja wspólna – termin zostanie 

podany. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że złożono pismo w sprawie dofinansowania zakupu 

pieca do Domu Działkowca, z którego wszyscy korzystamy, ponieważ po termomodernizacji 

został odłączony cieplik i nie ma ogrzewania. Zaproponowała aby wspomóc zakup pieca 

kwota 15 tys. zł. Zmiana byłaby w uchwale we wrześniu. 

Przewodniczący Rady przekazał, że było pismo od działkowców w sprawie pomocy 

przy zakupie pieca.  

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że często korzysta się z Sali w domu 

działkowca gdy CK jest zajęte. 

Radny Drótkowski Włodzimierz także uważa, że powinny być przekazane środki. 

Takie samo stanowisko przekazali radny Grzelczyk Sławomir i radna Danuta 

Strzelczyk. 

Burmistrz Śmigla dodała, że jak wszyscy zauważyli uaktywniło się CK na sołectwach 

i tak ma pozostać. Następnie podziękowała, wszystkim sołtysom i osobom prężnie 

działającym na sołectwach często społecznie. 

Przewodniczący przegłosował propozycję dofinansowania zakupu pieca w kwocie 15 

tys. zł. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Na wrześniową sesję zostanie ujęta ta zmiana w budżecie. 

Przewodniczący Rady przekazał także radnym, że do Biura Rady zostało skierowane 

pismo mieszkańców Starego Bojanowa, z apelem o interwencję by w związku z przebudową 

linii kolejowej nie stawiać przy ul. Miodowej ekranów metalowych tylko przeźroczyste. 

Dodał, że podobna sytuacja była w Czempiniu i tam udało się ekrany przeźroczyste 

zamontować dlatego warto spróbować. Przekazał także, że pismo mieszkańców zostanie 

przekazane zgodnie z właściwością do PKP PLK. 

Burmistrz Śmigla dodała, że pismo tej samej treści zostało także złożone do Urzędu i 

również zostało przekazane wg. właściwości. Wyjaśniła także, że wysyłano w sprawie 

przebudowy kilka pism jednak na żadne nie potrzymano odpowiedzi. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zaapelował o interwencję na drodze w 

Starej Przysiece Drugiej gdzie część studzienek kanalizacyjnych jest pod starym destruktem. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 
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Ad. 15. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXXV  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:00. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 
 


